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Аннотация. Приведены результаты исследования теплогидравлических характеристик пластинчато-ребри-

стого утилизатора теплоты выхлопных газов тепловозной дизель-генераторной установки с целью его использова-

ния в системе отопления пассажирских вагонов. Предлагается также применить утилизатор в качестве дополни-

тельного шумоглушителя тепловоза. Исследование проводилось аналитическим методом и с помощью трехмерного 

SFD моделирования. Полученные результаты демонстрируют достаточный потенциал повышения эффективности 

использования в системе отопления многовагонного пассажирского поезда энергии топлива дизель-генераторной 

установки при утилизации отходящей теплоты. 
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Abstract. The results of the study of the thermal and hydraulic characteristics of the plate-fin heat recovery device 

of exhaust gases of the locomotive diesel generator set are given in order to use it in the heating system of passenger 

cars. It is also proposed to use a recycling device as an additional silencer of a diesel locomotive. The study was 

conducted by analytical method and using three-dimensional SFD modeling. The obtained results demonstrate the 

sufficient potential to increase the efficiency of using fuel energy of the diesel generator plant when recycling waste 

heat in the heating system of a multi-car passenger train without involving third-party energy sources. 

 

Key words: exhaust gases, silencer, diesel generator unit, heat recovery unit 


